
PROTOKÓŁ  Nr XVIII.21.2019 

z obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 30 grudnia 2019 r. 

 

 

W obradach sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu, Zastępcy Burmistrza: Romuald Piórko i Marek Szponar, Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań - 

Klimek, przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy 

obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.08 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła kworum, co stanowi  o prawomocności 

obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej. 

 

Obsługę prawną prowadził Pan Andrzej Woźniak Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

 

- wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, zostały oddane w pełnym brzmieniu - 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – informuję wszystkich uczestników sesji Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest 

równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych w zakresie wizerunku  

i głosu. 

 Witam serdecznie Zastępcę Burmistrza pana Romualda Piórko. Witam Zastępcę Burmistrza pana 

Marka Szponara. Witam panią Skarbnik Elżbietę Harań – Klimek. Witam serdecznie pana 

Sekretarza Dariusza Koprowskiego. Witam gości, którzy przybyli na dzisiejszą sesję Rady 

Miejskiej. Witam państwa radnych. Witam pana mecenasa Andrzeja Woźniaka, który będzie 

czuwał nad przebiegiem naszej sesji w aspekcie prawnym.  

 I, proszę państwa, w tym momencie odczytuję proponowany porządek obrad XVIII Sesji Rady 

Miejskiej: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej. 

2. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

3. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

4. Sprawy samorządowe. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2019. 

8. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –

Laskowice na 2020  rok, oraz: 

a) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 

b) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju  Gospodarczego i Finansów, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały 

budżetowej,  

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami 

zmian w formie autopoprawki, 

e) głosowania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy 

Jelcz -Laskowice na lata 2020 - 2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku 

rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI.123.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za 
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świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy - pomoc 

rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe 

przyznane pod warunkiem zwrotu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Jelcz-

Laskowice w roku szkolnym 2019/2020. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na 2020 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach na 2020 rok. 

17. Komunikaty organów Gminy. 

18. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej. 

Czy do tego porządku obrad państwo radni mają jakieś uwagi? Nie widzę. Proszę państwa, akurat 

wyszedł pan radny, bo chciałam sprawdzić kworum. Dobrze, sprawdzamy kworum. Bardzo proszę 

państwa o potwierdzenie obecności na dzisiejszej sesji. W tej chwili na sali jest 20 radnych. 

I, proszę państwa, poddaję pod głosowanie porządek obrad dzisiejszej sesji. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem porządku obrad proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto 

jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie przyjęcia porządku obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 

 

Porządek obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej. 

2. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

3. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

4. Sprawy samorządowe. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

na lata 2019-2026. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2019. 

8. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –Laskowice na 2020  

rok, oraz: 

a) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 

b) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju  Gospodarczego i Finansów, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały 

budżetowej,  

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian  

w formie autopoprawki, 

e) głosowania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -

Laskowice na lata 2020 - 2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów 

gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI.123.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy - pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Jelcz-Laskowice w roku 

szkolnym 2019/2020. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2020 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

na 2020 rok. 

17. Komunikaty organów Gminy. 

18. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 2. To jest punkt: Informacje i komunikaty 

Przewodniczącej. 

 Chciałam państwa uprzejmie poinformować, że – może tak chronologicznie – 5 stycznia 2020 r.  

w Centrum Sportu i Rekreacji o godz. 18.00 odbędzie się Koncert Noworoczny Royal Strauss 

Orchestra, soliści Opery Lwowskiej, balet, tytuł „Gala Strauss”. 

 W tym samym dniu, 5 stycznia 2020 r., godzinę wcześniej, w Biskupicach Oławskich odbędzie się 

Koncert Noworoczny z Kapelą Góralska Hora w świetlicy. I na ten koncert zaprasza Sołtys, Rada 

Sołecka i Koło Gospodyń Wiejskich. No taki zbieg tych dwóch koncertów noworocznych. Kto  

z państwa będzie mógł uczestniczyć w koncercie w Biskupicach – serdecznie zachęcam, bo to jest 

po prostu zbieg okoliczności, że w tym samym dniu i w bardzo podobnej godzinie te koncerty się 

odbędą. 

 Trzeci komunikat. W styczniu 2020 r. planowana sesja jest na 31 stycznia, o godz. 12.00. W tym 

samym dniu, 31 stycznia, jest przewidywana i planowana Gala Wolontariatu – Centrum 

Wolontariatu „Zielony Parasol”, w Restauracji „Uśmiech” o godz. 18.00. 

 Chciałam serdecznie podziękować Burmistrzowi panu Bogdanowi Szczęśniakowi za kalendarze 

książkowe, które cała Rada Miejska otrzymała. I panu Sekretarzowi, że dołączył do nich długopisy 

promujące Jelcz-Laskowice. 

 Proszę państwa, bardzo króciutko chciałabym państwu przybliżyć, bo każdy sobie jakoś tam 

planuje, jak w przyszłym roku będą się układały sesje Rady Miejskiej. I w zasadzie ta tradycja, że 

jest to ostatni piątek miesiąca, ona będzie – z jednym wyjątkiem – podtrzymana, bo tak się to 

układa w kalendarzu, że jest możliwe. O tym, że 31 stycznia, to już mówiłam:  

- druga sesja: 28 lutego; 

- w marcu sesja 27; 

- 24 w kwietniu; 

- 29 w maju; 

- 26 w czerwcu; 

- 31 w lipcu; 

- i w sierpniu nie ma sesji; 

- 25 we wrześniu; 

- i proszę państwa, odnośnie października, ponieważ tradycyjnie wypadałoby 30 października, 

ale dwa dni mamy Wszystkich Świętych, więc jeszcze ustalimy z panem Burmistrzem czy to 

będzie o tydzień wcześniej – 23, czy w tym tygodniu sesyjnym, ale w poniedziałek albo we 

wtorek – tak że to jest ten jedyny wyjątek; 

- 27 listopada; 

- i w grudniu no to myślę, że tak jak tradycyjnie było, że po świętach. 

Jak to się ma do takich ważniejszych świąt? Mianowicie, w kwietniu sesja 24, Wielkanoc jest 12 

kwietnia, więc w niczym to nie koliduje. Boże Ciało jest 11 czerwca, my sesję byśmy planowali 

na 26 czerwca – też w niczym to nie koliduje. No i „Dni Jelcza-Laskowic”, 1 do 3 maja, sesję 

byśmy mieli 24 kwietnia, więc też w niczym to nie koliduje. Natomiast, gdyby się – takie moje 

zastrzeżenie – coś zdarzyło, że jednak trzeba będzie termin zmienić, to z odpowiednim 

wyprzedzeniem zostaniecie państwo poinformowani. Dziękuję bardzo. To jest tyle moich 

komunikatów i informacji. 
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Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 3: Informacja Burmistrza o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

 Oddaję głos panu Burmistrzowi Romualdowi Piórce. Natomiast jeszcze chciałam uprzejmie 

powiedzieć, być może, że pan Burmistrz to rozwinie, nie będzie dzisiaj – tak jak widać – na sesji 

pana Burmistrza Bogdana Szczęśniaka. 

 Oddaję głos panu Burmistrzowi Romualdowi Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca,  Szanowni państwo, od ostatniej zwyczajnej sesji 

Burmistrz podjął działania wydając zarządzenia. I tak, zarządzenie z 6 grudnia w sprawie wniosku 

o zwołanie sesji Rady Miejskiej poza planem pracy Rady. Taka sesja się odbyła, dotyczyła zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej związanej z rozbudową szkoły w Miłoszycach. Kolejne 

zarządzenie, z dnia 10 grudnia, w sprawie prawa pierwokupu. Gmina nie skorzystała z prawa 

pierwokupu dla działki nr 671 o pow. 1044 m
2
 w Dziuplinie i udziału w działce 284/2 i 285/2 

również w Dziuplinie. Gmina, tak jak powiedziałem, nie skorzystała z prawa pierwokupu. Wartość 

transakcji 84.000 zł. Również zarządzenie z 10 grudnia – Gmina nie skorzystała z prawa 

pierwokupu dla działki o numerze 673, o pow. 1044 m
2
 i udziału w działkach: 284/2 i 285/2 w 

Dziuplinie za kwotę 84.000 zł. Kolejne zarządzenie z 10 grudnia, również dotyczy prawa 

pierwokupu. I tu Gmina nie skorzystała z prawa pierwokupu dla działki o numerze 584 o pow. 

1335 m
2
 w Miłoszycach za cenę 100.000 zł. I kolejne zarządzenie, również z 10 grudnia, 

dotyczące prawa pierwokupu. Tutaj też Gmina nie skorzystała z prawa pierwokupu działki nr 741 

o pow. 1125 m
2
 w Miłoszycach, wartość transakcji 80.000 zł. I kolejne zarządzenie, z dnia 11 

grudnia w sprawie przyznania nagrody sportowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice za rok 2019.  

I nagrody przyznał Burmistrz za rok 2019 dla następujących sportowców, panu Bartoszowi R. 

5.000 zł, panu Jakubowi B. 4.000, panu Danielowi P. 4.000, pani Magdalenie C. 3.000 i panu 

Kornelowi P. w wysokości 3.000 zł. Tak jak już mówiłem są to nagrody za osiągnięcia sportowe. 

Kolejne zarządzenie, z 17 grudnia, dotyczące prawa pierwokupu. I tutaj Gmina nie skorzystała z 

prawa pierwokupu dla działki 10/4, o pow. 1214 m
2
 w Chwałowicach za kwotę 81.338 zł. Kolejne 

zarządzenie, z 17 grudnia, w sprawie pomniejszenia zasobu mieszkaniowego lokali socjalnych.  

I tak, jedno mieszkanie socjalne zostało przekwalifikowane na mieszkanie komunalne, jest to lokal 

przy Techników 5/23 o pow. 13,75 m
2
. Kolejne zarządzenie, z dnia 19 grudnia, w sprawie zmian 

w Regulaminie Organizacyjnym Urzędu Miasta i Gminy. I kolejne zarządzenie, z dnia 19 grudnia, 

w sprawie przyznania nagrody sportowej. I tutaj nagroda została przyznana w wysokości 3.000 zł 

panu Jarosławowi Ż.. Kolejne zarządzenie, z 20 grudnia, w sprawie powołania i funkcjonowania 

Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w Jelczu-Laskowicach. I Burmistrz powołał Zespół 

Zarządzania Kryzysowego w składzie: 

- Przewodniczący – Burmistrz Bogdan Szczęśniak; 

- Zastępca Przewodniczącego – Romuald Piórko; 

- Zastępca Przewodniczącego – Marek Szponar; 

- Członkowie: 

◦ Sekretarz Urzędu - Dariusz Koprowski; 

◦ Gminny Komendant OSP – Wiesław Kawałko; 

◦ inspektor nadzoru budowlanego – Piotr Kościuk; 

◦ pracownik Urzędu Miasta i Gminy ds. obrony cywilnej – Natalia Eron; 

◦ Dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej PSP w Jelczu-Laskowicach – Witold Deryło; 

◦ Komendant Komisariatu Policji w Jelczu-Laskowicach – Artur Dobrowolski; 

◦ Prezes Zarządu Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach- 

Janusz Bolanowski; 

◦ Prezes Zarządu Gospodarki Mieszkaniowej – TBS Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – 

Marcin Bortkiewicz; 

◦ Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – 

Władysław Czubak; 

◦ Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jelczu-Laskowicach – 

Iwona Ekhard; 

◦ i Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego w Jelczu-Laskowicach – Arkadiusz 

Kwiatkowski; 

◦ i pracownik Powiatowego Inspektoratu Weterynaryjnego w Oławie – Paweł Wierciński. 
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Kolejne zarządzenie, z dnia trzydziestego, czyli z dzisiaj, o przeznaczeniu do dzierżawy gruntu 

komunalnego na targowisku. Przeznacza się grunt do dzierżawy o pow. 30 m
2
 stanowiący część 

działki 24/8, to jest stanowisko nr 2, czas dzierżawy do 31 grudnia 2022 r. 

Kolejne zarządzenie z dnia dzisiejszego w sprawie prawa pierwokupu. Tutaj Gmina nie korzysta  

z prawa pierwokupu dla działki 1/50 o pow. 173 m
2
, położonej w Laskowicach, za kwotę 17.300 

zł. I kolejne zarządzenie dotyczące również prawa pierwokupu. Gmina nie korzysta z prawa 

pierwokupu z udziału w wysokości 731/40000 w prawie użytkowania wieczystego nieruchomości 

gruntowej oznaczonej jako działka nr 9/9 o pow. 4639 m
2
 i kwota tego udziału to jest 7.380 zł. 

I kolejne już zarządzenie dotyczące prawa pierwokupu. I tutaj Gmina nie korzysta z prawa 

pierwokupu działki o nr 112 położonej w Laskowicach, o pow. 295 m
2
, za kwotę 100.000 zł.  

I jeszcze, od razu, poinformuję państwa o wydanych zaświadczeniach i decyzjach. I tak, wydano: 

- 21 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego, 

- oraz 6 wypisów i wyrysów z planu lub ze studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego, 

- a także wydano 13 decyzji o warunkach zabudowy, 

- i 1 decyzję o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. 

I poinformuję również państwa o przetargach. I tak, został rozstrzygnięty przetarg na świadczenie 

usług przewozowych w komunikacji miejskiej na terenie miasta Jelcz-Laskowice oraz przyległych 

miejscowości w okresie od 02 stycznia do 31 marca 2020 r. I to jest zamówienie z wolnej ręki. 

Zawarto umowę z dotychczasowym przewoźnikiem panią Małgorzatą Kurkowską za kwotę 

395.010 zł brutto. Rozstrzygnięto przetarg na rozbudowę szkoły w Miłoszycach wraz  

z zagospodarowaniem terenu, rozbiórką dwóch budynków oraz dostosowaniem zbiornika na cele 

pożarowe. Na przetarg zostało złożonych 6 ofert. Przy czym oferta najtańsza została odrzucona  

z uwagi na wniesienie wadium po terminie otwarcia ofert. Wybrano kolejną ofertę, to jest Zakład 

Techniczno–Budowlany „Polbau” Sp. z o.o. z Opola, za kwotę 8.754.855,49 zł. Umowa podpisana 

w dniu dzisiejszym. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Burmistrz Marek Szponar … Nie ma 

komunikatów. Czy państwo radni, odnośnie informacji, które zostały podane przez Zastępcę 

Burmistrza pana Romualda Piórko, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę.  

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w takim razie przechodzimy do punktu nr 4: Sprawy samorządowe. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Robert Jadczak. Proszę 

uprzejmie. 

Radny Robert Jadczak – dziękuję za udzielenie głosu. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja tylko 

króciutko chciałem przypomnieć – pewnie już wiemy, wszystkie media dość głośno o tym mówią, 

także media nie tylko lokalne, ale ogólnopolskie – odbywa się 42. Europejskie Spotkanie Młodych 

tzw. Taizé – już o tym mówiłem na tej sesji nadzwyczajnej, to też było w grudniu. Miłoszyce 

goszczą, jako taki właściwie główny punkt w naszej gminie Jelcz-Laskowice, blisko chyba 106 

pielgrzymów wspólnie z Dziupliną. No jestem dumny z tego, że mieszkańcy Miłoszyc i Dziupliny 

okazali taką no dobroć serca. Natomiast chciałem w sposób szczególny podziękować panom 

burmistrzom, pani Skarbnik, ogólnie władzom gminy za wszelką pomoc, wsparcie tej inicjatywy 

społecznej. Tak że dziękuję bardzo serdecznie w swoim imieniu, także w imieniu organizatorów. 

To tyle. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłosił się pan radny Jacek Załubski. Proszę bardzo, 

oddaję panu głos. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni państwo 

radni, w sesji nie ma punktu „Wolne wnioski”, dlatego chciałem w tym punkcie powiedzieć o tym. 

W dniu jutrzejszym odbędzie się największy Bieg Sylwestrowy w kraju – w Jelczu-Laskowicach -

blisko 1300 uczestników i chciałbym serdecznie wszystkich państwa zaprosić do kibicowania, 

niektórych radnych i gości może do udziału. Oficjalne otwarcie biegu jest o godz. 10.40 na scenie, 

na ul. Bożka, tak że serdecznie zapraszam panów burmistrzów, panią Przewodniczącą, państwa 

radnych oczywiście w imieniu Zarządu Klubu Biegacza „Harcownik”. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – dziękuję. Ten punkt „Sprawy samorządowe” w sumie zmienił 

się w punkt „Ogłoszenia”. Ja także chciałbym państwa zaprosić, państwa burmistrzów, wszystkich 
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państwa radnych, wszystkich państwa gości oraz państwa, którzy oglądacie nas przez internet, na 

VII Orszak Trzech Króli, który odbędzie się w Jelczu-Laskowicach 6 stycznia. Cała uroczystość 

rozpocznie się mszą św. o godz. 12.00 na Osiedlu Laskowice, w parafii pw. św. Stanisława 

Biskupa i Męczennika. I około godz. 13.00 zostanie uformowany orszak, który przejdzie ulicami 

naszego miasta do kościoła Marii Kolbego. Zapraszam serdecznie państwa w imieniu ks. Dziekana 

Janusza Nowickiego, ks. Proboszcza Marka Huli i w imieniu własnym. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w takim razie przechodzimy do punktu nr 5: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

 Ponieważ nie mieliśmy komisji, będą projekty uchwał odczytywane. I o odczytanie tego projektu 

uchwały poproszę pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Głos oddaję panu Burmistrzowi Romualdowi Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca,  Szanowni państwo, w imieniu Burmistrza wnoszę 

autopoprawkę do tego projektu uchwały. Pierwsza to, to jest właśnie tutaj § 6, zamiast siódmego – 

szósty. A o pozostałą autopoprawkę proszę panią Skarbnik żeby wniosła tę poprawkę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo, pani Skarbnik, pani Elżbieta Harań-Klimek. 

Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja tylko chcę 

powiedzieć, że w § 3 w punkcie 1, podpunkcie „b”: ustala się rozchody budżetu bez zmian w 

kwocie 2.748.000. 

 Chciałabym również państwa poinformować, że pan Burmistrz wniósł autopoprawkę. Ta 

autopoprawka, jeśli chodzi o projekt zmian budżetu na 2019 rok będzie dotyczyła działu 801, 

rozdziału 80104, § 6057 i 6059, a mianowicie jedno z zadań otrzyma nazwę: „Budowa żłobka  

i przedszkola w Jelczu-Laskowicach jako demonstracyjnego budynku użyteczności publicznej.” 

Dziś w budżecie państwo to zadanie macie … rozszerzoną nazwę tego zadania, natomiast 

instytucja pośrednicząca zwróciła się do nas z prośbą o to żebyśmy zmienili nazwę tego zadania. 

Oczywiście załącznik nr 4 również zostanie zmieniony. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Bardzo dziękuję. Czy, w związku z tym projektem uchwały, 

państwo radni mają jakieś pytania? Nie ma. W takim razie, proszę państwa, jeszcze raz 

sprawdzimy kworum, bo pan radny zjawił się i jesteśmy w tej chwili w komplecie. Bardzo proszę 

o potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej sesji. 

 Dziękuję bardzo. Na sali jest 21 radnych, czyli są wszyscy. I, proszę państwa, przystępujemy do 

głosowania w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok, wraz z autopoprawkami, które 

zostały wniesione. Kto z państwa radnych jest za proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok, głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           21 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.130.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

 w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 6: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019-2026. 
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 O odczytanie projektu uchwały proszę pana Przewodniczącego Ireneusza Stachnio. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję za odczytanie projektu uchwały. Zgłasza się pan Burmistrz 

Romuald Piórko. Proszę bardzo, oddaję głos. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, również w tym punkcie, w imieniu Burmistrza, 

wnoszę autopoprawkę i proszę o przedstawienie tejże autopoprawki panią Skarbnik. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik, pani Elżbieta Harań – Klimek. Proszę uprzejmie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, autopoprawka będzie 

dotyczyła załącznika nr 2, czyli wykazu przedsięwzięć do wieloletniej prognozy finansowej. W 

załączniku nr 2, w pozycji 1.1.1.4 zastępujemy nazwę zadania: „ZIT-WrOF – Budowa żłobka  

i przedszkola w Jelczu-Laskowicach jako demonstracyjnego budynku użyteczności publicznej  

o znacznie obniżonej klasie energetycznej.”, tę nazwę zadania zastępujemy nazwą następującą: 

„ZIT-WrOF Budowa żłobka i przedszkola w Jelczu-Laskowicach jako demonstracyjnego budynku 

użyteczności publicznej.” 

 Ta sama zmiana będzie miała miejsce w punkcie 1.1.2.18. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy, w związku z tym projektem uchwały, państwo radni 

mają jakieś pytania? Nie widzę. Przystępujemy w takim razie do głosowania. Uchwała dotyczy 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019-2026, 

wraz z autopoprawkami. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           21 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.131.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2019-2026. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu, jest to punkt nr 7: Podjęcie uchwały  

w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2019. 

 Odczytuję projekt uchwały. 

 Również, proszę państwa, w przypadku § 1 jest tylko § 1 – to moja pomyłka. Tak brzmi tekst 

uchwały. Czy, w związku z tym projektem uchwały ktoś chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz 

Romuald Piórko. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja tutaj również wnoszę,  

w imieniu Burmistrza, autopoprawkę. Ta autopoprawka dotyczy zmian. Te zmiany, proszę 

państwa, wynikają stąd, że te zadania będą rozliczane, że są to zadania ze środków zewnętrznych  

i nazwa zadania w budżecie musi być literalna z nazwą zadania we wniosku i dlatego tutaj 

porządkujemy to. Tak że tutaj, proszę państwa, nie jest to jakaś tam złośliwość rzeczy martwych, 

nie mniej jednak precyzyjnie musi to być określone. Ja bym tutaj, pozwolę sobie jak zawsze 

poprosić panią Skarbnik – ona tu jest na bieżąco. Więc bardzo proszę panią Skarbnik  

o przedłożenie tej autopoprawki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik Elżbieta Harań-Klimek. Proszę uprzejmie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, w załączniku nr 1 do, 

przed chwilą, odczytanej uchwały zmieniamy tylko nazwę zadania w dziale 600, rozdziale 60001  

i ta nazwa zadania będzie brzmiała: „Rewitalizacja linii kolejowej nr 292 na odcinku Jelcz – 

Miłoszyce – Wrocław Sołtysowice w celu przywrócenia przewozów pasażerskich we WrOF”. I to 

cała autopoprawka. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jakieś pytania w związku z tym 

projektem uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania tego projektu uchwały, wraz z 

autopoprawkami. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki 

i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się 

wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2019, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           21 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.132.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

 w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2019. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 8 i ten punkt będziemy realizować w sposób, 

który jest w porządku obrad zapisany, czyli najpierw: Odczytanie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –Laskowice na 2020  rok. I o odczytanie projektu 

uchwały poproszę pana Wiceprzewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję za odczytanie projektu uchwały. Proszę państwa, w dalszej 

kolejności będziemy ten punkt realizować w ten sposób, że w podpunkcie „a” odbędzie się 

odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady. I o odczytanie tych opinii poproszę państwa 

przewodniczących poszczególnych komisji. Jako pierwsze Stanowisko Komisji Samorządu  

i Prawa oraz Komisji Kultury, Oświaty Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

Pan Przewodniczący Tadeusz Babski. Proszę uprzejmie. 

Przewodniczący Komisji Samorządu i Prawa Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Stanowisko Komisji Samorządu i Prawa oraz Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wypracowane na wspólnym posiedzeniu w dniu 04 grudnia 2019 

r. w sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2028. 

Komisja Samorządu i Prawa oraz Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia w głosowaniu : 

za  -          10 głosów 

przeciw  - 0 

wstrzymało się - 2 radnych  

 pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 rok  oraz 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2028. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W dalszej kolejności Stanowisko Komisji Rodziny, 

Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawi 

Przewodniczący Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych pan Jacek Mikołajczyk. 

Proszę uprzejmie. 

Przewodniczący Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych Jacek Mikołajczyk – pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, przedstawiam Stanowisko Komisji. 

Stanowisko Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych oraz Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wypracowane na wspólnym 

posiedzeniu w dniu 05 grudnia 2019 r. w sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2020 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2028. 

Komisja Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych oraz Komisja Rolnictwa  

      i Ochrony Środowiska w głosowaniu : 

za  -          7 radnych (jednogłośnie) 

 pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 rok  oraz 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2028. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. I proszę pana Przewodniczącego Piotra Stajszczyka – 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów – o przedstawienie stanowiska tejże Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Piotr Stajszczyk – dziękuję bardzo. Stanowisko 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

wypracowane na posiedzeniu w dniu 10 grudnia 2019 r. w sprawie opinii do projektu budżetu 

miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2020 – 2028. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 rok  oraz projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020 – 2028.  

Jednogłośnie, za było 7 głosów. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. I proszę państwa, realizując dalej ten punkt, w podpunkcie 

„c”: odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały 

budżetowej. 

 Proszę państwa, w dniu 12.12.2019 r. zostało podpisane przez panią Prezes Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, panią Lucynę Hanus, pismo. W załączeniu przesyła pani Prezes Uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 Odczytała Uchwałę nr V/117/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 

12 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Jelcza-Laskowic projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na rok 2020, (przedmiotowa uchwała stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu). 

 I, proszę państwa, w dalszej kolejności mamy dyskusję nad projektem uchwały budżetowej, w tym 

nad wniesionymi propozycjami zmian w formie autopoprawki. 

 Proszę państwa, ja jeszcze tylko poinformuję, że również otrzymaliśmy Uchwałę Składu 

Orzekającego, w tym samym składzie jak odczytałam poprzednio, odnośnie o możliwości 

sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 r. I jest to opinia pozytywna  

o możliwości sfinansowania tego deficytu. 

 I już od razu przechodzimy do tego podpunktu „d”: dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

w tym nad wniesionymi propozycjami zmian w formie autopoprawki. I pan Burmistrz Piórko 

zgłasza się. Bardzo proszę, oddaję panu głos. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, to już nie wiem, może niedobra 

tradycja, niemniej jednak jak porządkujemy to musimy tutaj też w formie autopoprawki zmienić 

nazwy zadań. Tak że ja, w imieniu Burmistrza, zgłaszam taką autopoprawkę i proszę panią 

Skarbnik o przedłożenie, żebyśmy mieli po prostu w budżecie, który żeście państwo dokonali 

zmian jeszcze w obecnym roku, żeby i w nowym budżecie już były takie zadania jak literalnie 

brzmiące jednoznacznie z wnioskiem. Tak że oddaję pani Skarbnik głos i proszę o przedłożenie 

autopoprawki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik Elżbieta Harań – Klimek. Proszę uprzejmie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, autopoprawki do 

projektu budżetu na rok 2020. W Tabeli Nr 1 zmianie ulegnie zapis dotyczący wpływów z tytułu 

zwrotu … W Tabeli Nr 1 zmianie ulegnie zapis dotyczący wpływów z tytułu zwrotów 

wypłaconych świadczeń z Funduszu Alimentacyjnego. I jest to dział 852, rozdział 85202, jest to 

tabela gdzie państwo macie dochody budżetu planowane na rok 2020, ostatnia strona – zmieniamy 

paragraf z § 0980 na § 2360, kwota nie ulegnie zmianie. 

 W Tabeli Nr 2 zmianie ulegają nazwy zadań inwestycyjnych i otrzymują następujące brzmienia: 

- w Dziale 600, rozdziale 60001, zadanie inwestycyjne otrzyma następującą nazwę: 

„Rewitalizacja linii kolejowej nr 292 na odcinku Jelcz-Miłoszyce – Wrocław Sołtysowice,  

w celu przywrócenia przewozów pasażerskich we WrOF”; 

- w Dziale 600, rozdziale 60016, zadanie inwestycyjne otrzyma następującą nazwę: 

„Przebudowa drogi gminnej – łącznika ul. Bożka z ul. Oławską w Jelczu-Laskowicach”; 

- w Dziale 801, rozdziale 80104, zadanie inwestycyjne otrzyma następującą nazwę: „Budowa 

żłobka i przedszkola w Jelczu-Laskowicach jako demonstracyjnego budynku użyteczności 

publicznej”. 

W Tabeli 2 zmianie ulegną kwoty dotacji dla następujących zadań: 

- prowadzenie masowych zajęć sportowych z młodzieżą – kwota 410.000 zł; 

- pobudzanie aktywności sportowej poprzez organizację zajęć oraz zapewnienie udziału w 

zawodach – kwota 10.000 zł; 
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- popularyzacja biegania i innych form aktywności spędzania wolnego czasu przez prowadzenie 

zorganizowanych zajęć sportowych, treningów i współzawodnictwa sportowego, propagowanie 

biegania – zdrowy styl życia – kwota 70.000 zł; 

- organizacja imprez sportowo-rekreacyjnych – kwota 0. 

Zmiany, o których państwu przed chwilą powiedziałam, znajdą również odzwierciedlenie w 

Załączniku Nr 4. I tak, w Załączniku Nr 4 ulegają zmianie następujące pozycje: 

- Dział 851, rozdział 85154, przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym – kwota 

dotacji 25.000 zł – mieliście tam państwo kwotę wpisaną 44.000; 

- Dział 851, rozdział 85154, przeciwdziałanie alkoholizmowi, wypoczynek letni – kwota 44.000 

zł – była 25.000 zł. 

Również w Załączniku Nr 4 te zmiany, o których mówiłam, a które dotyczyły dotacji dla naszych 

zadań sportowych, znajdzie swoje odzwierciedlenie. 

I chyba najważniejsza zmiana – przez cały czas Załącznik Nr 4 – Dział 855, rozdział 85505 żłobki 

– kwota dotacji 670.000 zł przeniesiona zostaje z dotacji podmiotowej do dotacji celowej.  

Dział 855, rozdział 85505 rozwój wspólnot i społeczności lokalnej – kwota dotacji 20.000 zł 

zostanie przeniesiona z dotacji podmiotowej do dotacji celowej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Kto z państwa chciałby zabrać głos? 

Proszę uprzejmie, pan Przewodniczący Piotr Stajszczyk, później Przewodniczący Klubu pan 

Łukasz Dudkowski. PiS – tak. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, mam tutaj jedno pytanie. 

Ostatnio była dyskusja dość burzliwa odnośnie Centrum Sportu i Rekreacji, odnośnie deficytu, 

straty, która jest 1.300.000. Jakoś w tym budżecie nie znalazłem żadnej pozycji na przyszły rok, 

który by tę stratę eliminował. Dotychczas, przez wszystkie lata odkąd Centrum funkcjonuje, w 

2016 r. taka pozycja była: objęcie udziałów w Miejsko – Gminnym Centrum Sportu i Rekreacji. 

W 2017 była, w 2018 również taka dotacja była. W 2019 r. również po stracie z 2017, to było 

ponad 1.200.000, a w tym roku nie ma w ogóle takiego zapisu. Pytanie moje jest takie, czy to 

zostało uregulowane? Bo chyba takiej uchwały nie było żebyśmy w tym roku tę stratę już 

uregulowali. Chyba, że zakładamy, że w przyszłym roku Centrum Sportu nie będzie przynosiło 

żadnych strat, ale tę dotację i tak trzeba w jakiś sposób uregulować. Czy gdzieś ten zapis istnieje? 

Ja go nie zauważyłem. Czy za chwilę będzie sesja nadzwyczajna albo sesja w styczniu gdzie 

będziemy jednak wprowadzali taki zapis do uchwały budżetowej? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko od razu – tak? – odpowiada. Proszę 

uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja poproszę panią Skarbnik  

o udzielenie informacji. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę uprzejmie. Pani Skarbnik Elżbieta Harań – Klimek. 

Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pan Burmistrz 

jeszcze nie podjął decyzji w jaki sposób pokryjemy stratę, o której pan radny tutaj mówił. 

Natomiast możliwości są różne: bądź przez wniesienie wkładów, bądź również poprzez tzw. 

kapitał rezerwowy, który można zupełnie spokojnie rozwiązać i pokryć stratę, którą Miejsko – 

Gminne Centrum Sportu i Rekreacji wykazało w swoim sprawozdaniu. Natomiast, jeśli pan 

Burmistrz podejmie taką decyzję, że tę stratę będziemy pokrywać ze środków budżetowych jako 

budżetowych, czyli paragrafu 415, to z całą pewnością państwa o tym poinformujemy przy okazji 

zmian budżetu w roku 2020. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem pan Przewodniczący Piotr Stajszczyk. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję bardzo. Ja mam świadomość tego, że można w dwa sposoby tę stratę 

wyeliminować, tylko że pierwszy raz od czterech lat zdarza się to, że tego nie ma w sesji  

i w uchwale budżetowej. Przez cztery lata zawsze ta decyzja była wcześniej i w tamtym roku była 

decyzja z kosztów bieżących. Tutaj też zwróciłem uwagę, że - moim zdaniem – powinno to być  

z inwestycji majątkowej objęcie udziałów, Burmistrz może w dwa sposoby tego dokonać, ale 

pierwszy raz się zdarza to, że to nie jest już na początku wzięte pod uwagę – taką miałem uwagę. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Klubu PiS Łukasz Dudkowski. 

Radny Łukasz Dudkowski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, Szanowni państwo 

radni, korzystając z uprawnień Przewodniczącego Klubu proszę o pięć minut przerwy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ogłaszam 5 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach XVIII Sesji Rady Miejskiej. 
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Po przerwie. 

 

Salę obrad opuścił radny Michał Pakosz, w związku z tym w obradach XVIII Sesji uczestniczy 20 radnych. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przed przerwą pan radny Łukasz Dudkowski 

Przewodniczący Klubu Radnych PiS poprosił o przerwę i na razie rozumiem, że się nie zgłasza do 

wypowiedzi. I potem zgłosił się do wypowiedzi pan Przewodniczący Klubu Koalicji, pan Tadeusz 

Babski. I rozumiem, że chce pan zabrać głos. Proszę uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni goście, w imieniu Klubu „Koalicja 

2018 – 2023” chciałbym państwa poinformować, że Klub będzie głosował za projektem budżetu 

bez wnoszenia jakichkolwiek  poprawek. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do wypowiedzi zgłasza się pan Burmistrz Romuald 

Piórko. Proszę bardzo, oddaję panu głos. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, państwo radni, Szanowni goście, przedłożony 

państwu projekt budżetu opracowany został zgodnie z ustawą o finansach publicznych z 2009 r.  

i obejmuje nowe uregulowania i normy ostrożnościowe, których celem jest racjonalne i oszczędne 

wydatkowanie środków na zadania bieżące oraz zapewnienie pełnej realizacji planu dochodów 

budżetowych. Postaram się króciutko scharakteryzować budżet, bo państwo otrzymaliście projekt 

uchwały budżetowej, natomiast takie dane dość istotne, które mówią jak ten budżet winien być 

realizowany. I tak, proszę państwa, zaplanowane dochody bieżące na 2020 r. to jest 121.233.987 

zł, są to 94% … z tych dochodów 94% zostanie przeznaczone na tzw. sztywne wydatki określone 

na kwotę 113.708,615 zł. Z powyższego zestawienia tych dwóch wartości wynika, że możliwości 

w zakresie realizacji inwestycji oraz częściowej spłaty zaciągniętych już kredytów mogą być 

sfinansowane z dochodów majątkowych w kwocie 9.479.784 zł, w tym z dochodów ze sprzedaży 

mienia planowane na 2.100.000, dotacje i środki na inwestycje w kwocie 7.280.780 zł oraz kredyt 

bankowy – jak już było w projekcie uchwały – w wysokości 13.800.000 zł. 

 Szanowni państwo, obowiązujący od 2014 r. wskaźnik zadłużenia będący realną spłatą 

zobowiązań i kosztów, i obsługi do dochodów gminy ogółem na 2020 r. dla naszej Gminy wynosi 

3,96%, a dopuszczalny – wedle obowiązujących wskaźników – to jest 22,05 %. Czyli mamy 

wskaźnik naprawdę dopuszczalny i ten kredyt 13.800.000 nie jest aż takim dużym obciążeniem. 

 Proszę państwa, z ogólnej kwoty 130.713.771 zł zaplanowanych dochodów, to jest 93%, dochody 

bieżące w wysokości 121.233.987 zł zostaną przeznaczone na wydatki bieżące. I tu chciałbym 

państwu przedstawić strukturę tychże wydatków bieżących. Jak w poprzednich latach największą 

taką pozycją w wydatkach bieżących były wydatki na oświatę, to już na rok 2020 – proszę 

państwa – największy udział w wydatkach bieżących, bo aż 32,8%, stanowią wydatki na rodzinę. 

Z ogólnej kwoty 37.504.356 zł, zaplanowanej  na bieżące zadania zlecone, na 500+ przeznacza się 

kwotę 28.813.000 zł. Tak jak już mówiłem, że jest zamiana miejsc i drugim największym 

wydatkiem bieżącym są środki na utrzymanie oświaty i edukacyjnej opieki wychowawczej, które 

stanowią 27,8%. I z ogólnej kwoty 31.698.070 zł wynagrodzenia i pochodne stanowią wydatek 

21.185.750 zł. 

 Na dotacje na zadania oświatowe, tj. przedszkola i szkoły, zaplanowano 4.950.000 zł. 

 Szanowni państwo, na pozostałe wydatki bieżące zaplanowano kwotę 45.003.189 zł i z tej kwoty 

zostaną sfinansowane takie zadania, które cyklicznie realizujemy, jak remonty dróg i ulic, 

oznakowanie ulic, utrzymanie dróg w okresie zimy, zakup usług komunikacji miejskiej, 

utrzymanie mieszkań komunalnych, remonty obiektów gminnych, wyposażenie placów zabaw 

oraz zadania związane z gospodarką gruntami i nieruchomościami, utrzymanie administracji 

publicznej, utrzymanie ochotniczych straży pożarnych oraz bezpieczeństwa publicznego, 

realizacja programów związanych ze zwalczaniem narkomanii i przeciwdziałania alkoholizmowi, 

koszty świadczeń z pomocy społecznej, koszty oświetlenia ulicznego, remontów i konserwacji 

kanalizacji, utrzymania zieleni oraz czystości w mieście i gminie, koszty utrzymania Biblioteki 

Miejskiej  i Miejsko – Gminnego Centrum Kultury, dofinansowanie do utrzymania Pływalni oraz 

dofinansowanie do zadań zleconych organizacjom pozarządowym w zakresie kultury fizycznej. 

 Szanowni państwo, większość zadań inwestycyjnych ujętych w projekcie budżetu na rok 2020 

stanowią zadania już kontynuowane. I tak, proszę państwa, poprawa stanu dróg, czyli kontynuacja 

zadania budowy dróg na Osiedlu Europejskim, rewitalizacja linii kolejowej nr 292 z Jelcza-

Miłoszyc do Wrocławia Sołtysowic, rozwój budownictwa społecznego, budowa kanalizacji 

sanitarnej  w Minkowicach, rozbudowa szkoły w Miłoszycach – dzisiaj podpisana umowa – 

dofinansowanie wyposażenia i sprzętu dla OSP, w tym zakup samochodu pożarniczego do 

Biskupic Oławskich, przebudowa drogi wojewódzkiej nr 455 w zakresie ciągu pieszo-rowerowego 
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– to jest kontynuacja tego, co realizujemy już od trzech lat, od Łęgu będziemy realizować w stronę 

Oławy. 

 Oprócz kontynuacji zadań inwestycyjnych, które siłą rzeczy muszą być kontynuowane, przewiduje 

się również rozpoczęcie nowych. I tak, przewidujemy budowę ścieżki rowerowej, czy 

dokończenie budowy ścieżek rowerowych na terenie gminy Jelcz-Laskowice, zadania dotyczące 

modernizacji placów zabaw, dotacje na budowę mostu w Oławie na rzekach Odra i Oława, bo 

takie porozumienie jest podpisane i w roku 2020 będzie realizowany projekt. 

 I zaplanowano, proszę państwa, również w budżecie rezerwę na budżet obywatelski w wysokości 

650.000 zł i te zadania już mamy, budżet jest … wyniki są znane.  

 Proszę państwa, łączne wydatki majątkowe w roku 2020 planuje się w wysokości 27.560.156 zł co 

stanowi dokładnie 19,44 % planowanych wydatków ogółem. Źródłem finansowania wydatków 

majątkowych będzie głównie kredyt i dochody ze sprzedaży mienia jak również środki 

pochodzące z zewnątrz – mam tu na myśli środki unijne. 

 Szanowni państwo, przedstawiony projekt budżetu na 2020 rok jest realnym planem finansowym, 

który zabezpiecza właściwe funkcjonowanie Gminy i jej jednostek, a także zapewnia kontynuację 

już rozpoczętych zadań inwestycyjnych oraz rozpoczęcie niektórych nowych zadań. Główne cele 

oraz możliwości ich realizacji zostały szczegółowo omówione, dlatego zwracam się do państwa 

radnych, w imieniu pana Burmistrza, o przyjęcie przedstawionego projektu budżetu. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zapisali się następujący radni: pan Tomasz 

Rygielski, pan Ireneusz Stachnio i pan Julian Kozłowski i w takiej kolejności zapraszam. Pierwszy 

pan radny Tomasz Rygielski. 

Radny Tomasz Rygielski – Szanowna pani Przewodnicząca, państwo radni, panowie burmistrzowie, pośród 

wniosków do budżetu z sołectwa, które reprezentuję, czyli Sołectwa Wójcice, pośród tych 

wniosków były, m.in., dwa dotyczące dachów … jednego dachu, który … dachu szkoły 

podstawowej w Wójcicach, drugi dach w świetlicy wiejskiej. Chciałem zadać pytanie, jak gdyby 

tutaj wszem i wobec usłyszeć to czy spośród którychś wydatków planowanych w budżecie na rok 

2020 przewidują panowie burmistrzowie zajęcie się tymi dachami, czyli jeden – powiedzmy – do 

totalnego i gruntownego remontu, natomiast drugi przynajmniej w jakiś sposób zabezpieczyć 

przed dalszą dewastacją któregoś z tych budynków, bo obydwa się do tego nadają. Wiem, że nie 

ma tego w wydatkach inwestycyjnych, być może są te wydatki gdzieś ujęte w innych pozycjach  

i są one przewidziane, więc bardzo bym prosił pana Burmistrza o odpowiedź w tym względzie. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie radny, jest taka pozycja 

utrzymanie czy remont obiektów gminnych i w tej pozycji te rzeczy się mieszczą. Oczywiście, tak 

jak już mówiłem wcześniej, że mało prawdopodobne żeby przy takich środkach zrobić dwa dachy. 

Natomiast gdyby się udało jeden, byłby to na pewno sukces wszystkich nas. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panowie burmistrzowie, Szanowni państwo radni, dla mnie 

projekt budżetu na 2020 rok w zasadzie jest takim projektem niespełnionych nadziei i nie tylko 

moich, ale także mieszkańców Osiedla Laskowice, Osiedla Hirszfelda, dzieci i rodziców tych 

dzieci. A sprawa dotyczy rozbudowy szkoły nr 1 i ewentualnej rozbudowy szkoły nr 3, która 

znajduje się na Osiedlu Hirszfelda. Pięć lat temu, Szanowni państwo, jeszcze w poprzedniej 

kadencji złożyłem wniosek, który był wsparty – no przynajmniej tam było kilkaset podpisów 

rodziców dzieci, którzy uczęszczają do szkoły nr 1 z prośbą o rozbudowę budynku. Sytuacja w 

tym budynku, jeśli chodzi o naukę, jest fatalna. Dzieci kończą zmianę w tej chwili, jest 

dwuzmianowość i kończą zajęcia o godz. 16.00 - są to małe dzieci. 

 O której? 16.30, czyli o wpół do piątej. Budynek, jeśli nie będzie rozbudowany, szkoła nie będzie 

rozbudowana, nie przybędzie dodatkowych izb lekcyjnych, to niedługo zajęcia będą się kończyć  

o godzinie 19.00. Minęło pięć lat i w zasadzie nic się nie zmieniło. Na sesji, na której ten wniosek 

został złożony, a później był co roku ponawiany, pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak odpowiedział, 

że szkoła będzie rozbudowywana wtedy kiedy zakończymy budowę szkoły w Miłoszycach. No 

różne były sytuacje z tą szkołą, tam chodziło o akty własności itd. Panowie burmistrzowie wiedzą, 

państwo radni zapewne też. Przesunęło się to. Tylko, że tak, uczniowie, czyli dzieci, to są osoby, 

które cały czas rosną, czyli pięć lat temu jeśli chodził ktoś do pierwszej klasy – chodzi teraz do 

piątej. Jeśli rozbudowę  zaczniemy za następne pięć czy dziesięć lat te dzieci, które w tej chwili się 

urodzą, być może będą musiały nie tylko dwuzmianową szkołę kończyć, ale także trójzmianową  

i nie tylko nr 1, ale także nr 3, bo tam także jest dwuzmianowość i to w zasadzie pełna 
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dwuzmianowość. Zabrakło mi dania nadziei rodzicom i dzieciom. Bardziej, znaczy oczekiwałbym  

aby w wieloletniej prognozie finansowej znalazł się zapis taki dający nadzieję, że za rok, za dwa, 

gdzieś te środki zostaną uruchomione i, że w kolejce czeka rozbudowa szkoły nr 1, a w przyszłości 

szkoły nr 3. Bo nie będziemy atrakcyjni dla mieszkańców, nie będziemy atrakcyjni dla ludzi, 

którzy chętnie tutaj by się osiedlili jeśli nasze szkoły będą miały dwu-trzyzmianowość.  

I przypomnę jeszcze raz, ktoś kiedyś powiedział, że – były takie dwa powiedzenia – gospodarka 

głupcze i edukacja głupcze i to w zasadzie się sprawdza, bo jeśli dwuzmianowość, czy 

trójzmianowość w przyszłości będzie w naszych szkołach to naprawdę odbije się to na 

konkurencyjności naszych dzieci w zdawaniu egzaminów do szkół średnich. Mieszkańcy, którzy 

będą się … młodzi mieszkańcy, którzy będą się tutaj chcieli osiedlić w naszej gminie, na pewno 

będą patrzeć się jaki jest dostęp do szkoły, jakie są warunki w szkole. Mieliśmy raport, niedawno 

omawialiśmy raport oceniający, m.in., edukację i tam edukacja była no tak oceniona na dość 

niskim poziomie. Przy następnej takiej … Panie Burmistrzu, był taki raport, w tamtym roku 

ocenialiśmy go. Tak, taki był zbiorowy raport w różnych działach, m.in., edukacja była. Oświata 

bardziej niż edukacja, oświata oceniana. Pozytywną rzeczą, że jest zapis o budowie przedszkola  

i żłobka, to jest naprawdę no jakby też priorytet. Ale droga może poczekać i mieszkańcy mogą 

poczekać pięć lat, natomiast dzieci, które w tej chwili chodzą do szkoły, które za chwilę będą 

chodzić, przy realizacji zadania za 10 – 15 lat skończą te szkoły i będą wspominać szkołę jako, że 

chodziłem do szkoły podstawowej wieczorowej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie radny Stachnio, ja 

podzielam w stu procentach pański wniosek, bo naprawdę potrzeba jest rozbudowy szkoły nr 1 to 

nie ulega wątpliwości i przynajmniej na Hirszfelda dobudowania sali gimnastycznej dla szkoły nr 

3 to też, według mnie, nie ulega wątpliwości. Tylko, proszę państwa, musicie państwo wiedzieć … 

musimy – nie wy tylko my – musimy wiedzieć, że na ten rok czytałem rozstrzygnięty przetarg na 

rozbudowę szkoły w Miłoszycach, około 8,8 mln zł. Ba, kolejny, tu nawet pani Skarbnik już 

informowała o autopoprawce, budowa żłobka i przedszkola to jest 8 mln. I tu, proszę państwa, 

można dyskutować na temat hierarchii, natomiast jeszcze za poprzedników szkoła w Miłoszycach 

była, że tak powiem, wałkowana. Przygotowano się do jej rozbudowy, udało nam się, po ciężkich 

bojach o czym państwo wiecie, podpisać umowę w dniu dzisiejszym na rozbudowę tejże szkoły na 

8,8 mln to co powiedziałem. Nie możemy iść w rozbudowę szkoły nr 1, nie dlatego, że Burmistrz 

nie chce, nie, tylko, że budowa przedszkola – mamy dofinansowanie 67% jak się nie mylę, pani 

Skarbnik mnie poprawi i takie dofinansowanie jest tylko na rok 2020 i 2021. A jak będziemy 

budowali szkołę tak jak w Miłoszycach budujemy no niestety z własnych środków – myślę, że 

może coś się zmieni, ale raczej mało prawdopodobne żebyśmy dostali jakieś dotacje – to 

budujemy je z własnych środków, a tu mamy środki zewnętrzne proszę państwa. I tam gdzie 

możemy, jak państwu przed chwilą czytałem charakterystykę budżetu, zakończenie budowy 

ścieżek rowerowych – jest potencjalna szansa, że dostaniemy jeszcze środki. Jest potencjalna 

szansa, więc dlatego … jest to ostatni rok gdzie możemy jeszcze coś uchwycić, ale warunek jest 

taki, że my całą wartość musimy mieć niestety, a może i stety, bo wtedy budżet się równoważy, 

zapisaną w budżecie. Proszę państwa, tak że ja tutaj nie tylko z panem, ale z państwa głosami się 

zgadzam, tylko – mówię - musimy coś wybierać i na pewno – w moim przekonaniu – kolejny … 

A, będziemy kończyć, bo jeszcze żeśmy tak na dobrą sprawę nie zaczęli Miłoszyc, będziemy na 

etapie widać końca Miłoszyce, oczywiście przystąpimy do projektu szkoły nr 1, według mnie taka 

powinna być hierarchia i kolejność. I tutaj nikt szkoły nr 1 nie wyłącza tym bardziej, że ja jestem 

absolwentem tejże szkoły. Co prawda nie było wtedy numerów, ale była szkoła podstawowa  

w Laskowicach Oławskich. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – dziękuję pani Przewodnicząca. Ja do pana Przewodniczącego Stachnio ad 

vocem. Kiwałem głową nie zgadzając się nie na fakt, że nie było raportu, bo ten dokument się 

nazywał raportem o stanie gminy, tylko fakt, że raport przedstawiał koszty, stosunkowo niższe 

koszty naszej oświaty w stosunku do gmin porównawczych. Natomiast pan się odniósł  

i stwierdził, i wyraził się, że o niskim poziomie kształcenia na terenie gminy i z tym się nie 

zgadzam, bo poziom kształcenia na terenie gminy Jelcz-Laskowice jest – myślę, że – bardzo 

przyzwoity. Natomiast, proszę państwa, no dobrze, że dyskutujemy nawet na sesji budżetowej 

właściwie o stanie oświaty, o warunkach lokalowych tej oświaty, ponieważ to nie jest kwestia 

kolejności nawet rozbudowy czy faktu co rozbudowujemy, w której szkole, tylko fakt, że trzeba by 

faktycznie uwzględnić takie sytuacje, że do tej pory właściwie się nie mówiło, a przynajmniej 

radni o tym nie mówili, że jest konieczność rozbudowy szkoły nr 3 na Hirszfelda i nie tylko o salę 
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gimnastyczną, tylko w ogóle o klasy. Ja przypomnę, że tam od zawsze była zmianowość dwa – 

zero. Nie będę mówił jak to się poprzedni Burmistrz zdziwił, że taka zmianowość jest, pomijając 

fakt, że tam posyłał swoje dzieci. To fakt, że – jeśli chodzi o budynek na Hirszfelda – uczniowie 

klas siódmych i ósmych uczą się na Prusa, bo tam nie ma już od dawna możliwości lokalowych.  

I nie chciałbym też niepotrzebnie może rozpoczynać dyskusję z czego, m.in., te trudności 

lokalowe wynikają. Proszę państwa, m.in., z reformy oświaty. Ja przypomnę, że reforma oświaty 

zaserwowała nam, że w naszych szkołach podstawowych nie mamy klas I – VI tylko I-VIII i ten 

fakt już od razu spowodował – tak prawdę mówiąc – pogorszenie sytuacji lokalowych. Natomiast 

niewątpliwie będziemy musieli się wszyscy zastanowić żeby ten proces rozbudowy 

poszczególnych szkół przyspieszyć, ponieważ – pan Burmistrz Piórko ma rację – równolegle 

musimy, musimy dosłownie też realizować przecież inne zadania, na co jest dofinansowanie. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, rzeczywiście ten raport dotyczył jakby 

kosztów, ale tam była jednak wzmianka też o poziomie edukacji – na to zwracałem uwagę  

w swojej wypowiedzi na tamtej sesji. Natomiast, jeśli chodzi o reformę edukacji, panie 

Burmistrzu, 1 i 8 to jest 8 – myśmy liczyli poziomami, to jest 8 poziomów, natomiast  

w poprzednim było 1- 6, czyli 6 plus 3 gimnazjalne, czyli 9, czyli jakby ubyło nam jednego 

poziomu mniej, czyli de facto powinniśmy mieć więcej izb lekcyjnych, bo jakby uczniów tam 

ubyło – jeśli tak matematycznie licząc. Fakt, że mieliśmy rzeczywiście jedną szkołę, która była 

pod … No właśnie, mieliśmy ten ewenement, że szkoła na Techników, gimnazjum na Techników, 

które było w Zespole Szkół, było pod Powiatem i tak jakby nie dotyczyło nas. Ale, no tak jak 

szczerze mówiąc, to jednak reforma spowodowała ubytek jednego poziomu, czyli 1 – 8, a tu było 

6 plus 3 – 9. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w kolejności pan radny Julian Kozłowski. Proszę bardzo. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni radni, panowie burmistrzowie, Szanowni 

państwo, ja mam dwie sprawy. W projekcie budżetu, który otrzymaliśmy, w budowie dróg widzę, 

że są wyłącznie drogi z terenu miasta Jelcza-Laskowic, nie znalazłem tam, w projekcie, dróg  

z terenów wiejskich. A mamy wsie te, które się tak szczególnie dynamicznie rozwijają jak 

Miłoszyce, Dziuplina i te bliżej miasta, gdzie udział tych dróg gruntowych jest bardzo duży. No 

nie wiem, w Miłoszycach to pewnie z 60% dróg przy posesjach to są drogi gruntowe i tutaj liczę 

na to, że pan Burmistrz też tam, w ramach tych swoich możliwości, też pomyśli o tych drogach 

żeby to zrobić. 

 Drugą sprawą, czemu się przyjrzałem, to są wpływy z opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. I tu mamy coś takiego, że planowane dochody to jest 3,5 mln tam z groszem. Jak to 

przeliczę, podzielimy przez 180 zł – to jest roczna opłata od jednej osoby, to wychodzi nam 

19.500 mieszkańców, jest to 85% mieszkańców. Jeżeli dojdą do tego jeszcze obcokrajowcy, 

których też – według różnych szacunków – to jest około 500, a może nawet i więcej, czyli od razu 

zakładamy, że około 20% mieszkańców za te śmieci nie będzie płaciło. Czyli te 80% utrzymuje, 

pokrywa koszty tych pozostałych. I tutaj bym liczył na to żeby podjąć jakieś działania, które by no 

uszczelniły ten system, bo to jest sytuacją niezdrową kiedy 80% płaci, 20% nie płaci i nic sobie z 

tego nie robi. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie radny, prawda jest taka, że 

jeżeli chodzi o drogi gruntowe na terenach wiejskich – mają szanse dofinansowania. Ja już to 

mówiłem państwu, jest plan urządzeniowo-rolny, na podstawie tego planu składamy wnioski, 

które się tam – w zależności od kolejności realizacji przewidzianych w tym planie urządzeniowo-

rolnym – składamy te wnioski i dostajemy dofinansowanie. I tak co roku coś nam się udaje zrobić 

wykorzystując oczywiście dofinansowanie. I tylko przypomnę, że w tym roku zrobiliśmy  

w Chwałowicach Szkolną jako drogę dojazdową do pól i w Grędzinie tę ulicę Kolonia II etap. Tak 

że, proszę państwa, teraz mamy złożone chyba dwa wnioski – nie mamy jeszcze informacji – i w 

ramach tego realizujemy. I tu mamy szansę dostania środków zewnętrznych od Marszałka. 

Natomiast, jeżeli chodzi o miasto, proszę państwa, takich możliwości nie mamy. No mamy 

złożony wniosek na dofinansowanie kanalizacji deszczowej na Osiedlu Europejskim. Co z tego 

będzie? Zobaczymy. Natomiast, proszę państwa, innych możliwości dofinansowania dróg na 

terenach miejskich nie ma. I tutaj, no wiadomo, że każdy by chciał mieszkać przy fajnej drodze 

oświetlonej, odwodnionej, z chodnikami itd., ale tak jak państwu mówiłem budżet jest taki jaki 

jest i tu, proszę państwa, potrzeby – tu już mówił radny Stachnio, że no potrzeby są. Dzisiaj mamy 

w budżecie projekt na Tymienieckiego, żeby ją skończyć. Jest to drugi wjazd na osiedle, dość duże 
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osiedle. I mając wybierać drogę w jakich miejscowości, gdzie jest kilka czy kilkanaście domów,  

a wjazd na Osiedle Laskowice – drugi, bo jest tylko Świętochowskiego i to z wyjazdem 

nienajlepszym – aż się prosi. Co prawda są tam problemy natury formalnej, ale to już mamy 

przezwyciężone, robi się projekt. Mam taką nadzieję, że jak będziemy – Bozia da zdrowie – jak 

będziemy konstruować budżet na kolejny rok to już ta Tymienieckiego może się tam znaleźć. No 

nie mogę obiecać, że w Dziuplinie się znajdzie jakaś główna droga – tego nie mogę obiecać – ale 

jeżeli się uda to oczywiście wnioski będą składane na dofinansowanie jako dojazdowe do pól, bo 

tam – tak jak powiedziałem – na terenach wiejskich łatwiej te środki pozyskać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja pozwolę sobie odnieść się do 

stwierdzenia pana Kozłowskiego dotyczącego właściwie gospodarki odpadami. Panie radny, 

podobnie jak pan ja również chciałbym płacić tylko za siebie i podejrzewam, że każdy 

mieszkaniec tej gminy chciałby płacić tylko za siebie. Natomiast myślę, że bardzo szczegółowo 

będziemy już w styczniu rozmawiać, dyskutować na sesji, ponieważ jest przygotowana stosowna 

uchwała dotycząca i zmian regulaminu, i stawki za odpady, i myślę, że będziemy bardzo – jak 

zwykle – i szeroko, i burzliwie dyskutować  nie tylko samą stawkę, ale tak samo co powoduje 

wzrost tej stawki. Natomiast trudno mi się zgodzić z pana sposobem liczenia. No tak się składa, że 

faktycznie budżet 2020 roku planujemy w tej części, m.in., na podstawie tego co się zadziało  

w 2019, ile ludzi, ile osób, ile deklaracji jest w systemie, czyli ile osób, ile mieszkańców jest. Ja 

już nie raz tłumaczyłem, że jeżeli ktoś jest zameldowany nie znaczy, że przebywa i jest w tym 

systemie, i płaci za te śmieci. Bardzo często osoby, które przebywają miesiąc już nawet, a dwa  

i trzy to na pewno, jest korekta deklaracji i ta korekta deklaracji najczęściej jest korektą w dół, 

czyli nie wnosi się opłat za osoby, które nie przebywają na terenie miasta i gminy Jelcz-

Laskowice, tylko, np., we Wrocławiu, w Oławie czy poza granicami kraju, a takich jest naprawdę 

sporo. Jest pewien problem z obcokrajowcami – to też dyskutowaliśmy. Też mówiłem, że staramy 

się weryfikować to. Pamiętacie państwo, po naszej dyskusji poszły jeszcze raz do wszystkich 

mieszkańców pisma i deklaracje, ponowne deklaracje à propos odpadów. To niestety przyniosło 

bardzo niewielki efekt, żeby nie powiedzieć nawet negatywny, ponieważ jak się okazało, że po tej 

naszej akcji wiele osób, które wcześniej deklarowało, że nie segreguje, przeszło potem na 

segregowanie co spowodowało znowu uszczuplenie wpływów. Próbowaliśmy weryfikować tak 

jak nam prawo na to pozwala. My nie możemy, proszę państwa, łamać prawa. Czyli jedynym 

takim elementem, który wtedy przedstawiałem i dzisiaj też według niego weryfikujemy to jest, 

m.in., zużycie wody. Już pomijam fakt, że nieraz mamy pewne trudności z dotarciem do 

informacji kto ile zużywa wody w niektórych zasobach. Natomiast, jeżeli mamy taką informację, 

wzywamy do korekty deklaracji. Często ma to skutek pozytywny i faktycznie udaje nam się to 

zweryfikować – przynajmniej na pewien czas – pozytywnie. Natomiast, proszę państwa, no tak 

samo mamy tłumaczenie typu awaria, typu ktoś przebywał bardzo krótko, czasowo i pewne 

elementy po prostu tutaj są mało skuteczne. Jeszcze raz się powtórzę, nie mamy – pomimo 

różnych zmian w uchwale – nie mamy, tak prawdę mówiąc – przepraszam, w ustawie – nie mamy, 

tak prawdę mówiąc, narzędzi do tego żeby skutecznie weryfikować ilość osób, które powinny 

płacić za śmieci. Nawet jeżeli mamy informacje od mieszkańców, że w danym mieszkaniu 

przebywa tyle i tyle osób, nie mamy narzędzi, nie możemy wejść i w żaden sposób stwierdzić, że 

faktycznie tam tyle osób przebywa. Wzywamy tylko do weryfikacji i liczymy na to, że faktycznie 

dana osoba się opamięta i zgodnie ze stanem faktycznym tę deklarację złoży. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zapisała się pani radna Weronika Kuszyk. 

Proszę. 

Radna Weronika Kuszyk – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, budżet na 2020 rok, który 

będziemy za chwilę uchwalać, zawiera wiele ważnych tematów i kilka takich, przy których, moim 

zdaniem, warto się zatrzymać. Bardzo dobrą informacją dla mieszkańców, którzy mają małe dzieci 

bądź wnuki, jest rozpoczęcie budowy długo wyczekiwanej inwestycji publicznego żłobko – 

przedszkola w nowoczesnej konwencji. Znamienna jest tu kwota dotacji ze środków europejskich, 

która pokryje większość inwestycji. 1.700.000 w nadchodzącym roku to spore osiągnięcie Gminy 

Jelcz-Laskowice, które wymagało doświadczenia i dużej kreatywności. Inwestycji finansowanych 

ze środków zewnętrznych jest całkiem sporo, m.in., istotna dla mieszkańców Osiedla 

Europejskiego budowa kanalizacji deszczowej w kwocie 1.000.000 zł, która jest realizowana 

równolegle z dalszym ciągiem budowy dróg i oświetlenia na tym osiedlu. Dobrą kontynuacja jest 

kolejna edycja budżetu obywatelskiego, który jest szansą dla mieszkańców na oddolną inicjatywę  

i wprowadzenie swoich pomysłów i projektów w życie. Godne uwagi jest także kontynuowanie 

projektów instalacji monitoringu miejskiego, montaż lamp solarnych i doświetlenia przejść dla 
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pieszych przy ul. Oławskiej. Gdyby jednak była jeszcze możliwość doświetlenia nie tylko przejść 

dla pieszych do ronda, ale także po drugiej stronie wiaduktu gdzie przez ulicę przechodzą piesi 

kierujących się w stronę PKP myślę, że byłoby jeszcze bezpieczniej. Bardzo ważną i odważną,  

i postępową decyzją jest wygospodarowanie w naszym budżecie 50.000 zł na pomoc tym, którzy 

marzą o własnym potomstwie, a z różnych zdrowotnych względów nie są w stanie naturalnie go 

mieć. Dofinansowanie do in vitro to bezprecedensowa inwestycja w naszej gminie tym bardziej 

godna pochwały, ponieważ jest to inwestycja w rodzinę. Kolejną mocno wyczekiwaną inwestycją 

jest rozbudowa szkoły w Miłoszycach, która w nadchodzącym roku stanie się faktem, a dzieci 

będą mogły uczyć się w godnych warunkach. Kolejne dzieci oraz ich rodzice z innych szkół 

również czekają na rozbudowę szkoły nr 1 oraz szkoły nr 3 przy ul. Hirszfelda. Szkoda, że nie ma 

jeszcze konkretnych planów rozbudowy tych szkół – tego mi w tym budżecie zabrakło. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski. Proszę. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, państwo radni, ja jeszcze 

do budżetu, do projektu uchwały na budżet w przyszłym roku, chciałem dopowiedzieć też, że 

bardzo cieszy mnie zwiększona ilość dotacji dla wszystkich klubów i stowarzyszeń sportowych. 

Jest to widoczne od kilku lat, od kilku lat jest regularny wzrost, w przyszłym roku na poziomie 

ponad 20%. Bardzo dobrze to wszystko funkcjonuje, kluby odnoszą coraz większe sukcesy, mamy 

bardzo wielu utalentowanych sportowców, którzy też dzięki funkcjonowaniu klubów odnoszą 

coraz więcej sukcesów na arenie ogólnokrajowej i międzynarodowej i za to chciałem 

podziękować. Dodatkowo też w przyszłym roku pojawi się prawdopodobnie, czy raczej na pewno 

pojawi się kolejna większa impreza rangi ogólnopolskiej u nas w mieście, będzie to triathlon, 

triathlon zorganizowany w Jelczu-Laskowicach, czyli połączenie trzech dyscyplin: pływanie, jazda 

na rowerze i bieganie. Impreza ogólnopolska, która też – mamy nadzieję – przyciągnie bardzo 

wiele osób.  

 I jeszcze mam takie jedno pytanie dotyczące tego o czym radna Kuszyk wspomniała w swojej 

wypowiedzi dotyczącej tej metody in vitro. Mamy tam przeznaczonych 50.000 zł. Ja chciałem tak 

się dowiedzieć jak to będzie ogólnie funkcjonowało. Czy mamy jakiś – nie wiem – program 

ustalony w kierunku in vitro? W jaki sposób rodziny mogą się zgłaszać, osoby potrzebujące, 

skorzystać z tej metody? W jakiej formie będzie to dofinansowywane? 

 I jeszcze do pana Burmistrza Piórko mam jedno pytanie, taką prośbę. Przypominam o lustrze  

i zmianie organizacji ruchu na skrzyżowaniu ul. Treski i Polnej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja pozwolę sobie – pani Przewodnicząca – bardzo krótko panu radnemu 

odpowiedzieć. Po uchwaleniu budżetu oczywiście przystąpimy do opracowania programu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Pan Przewodniczący Klubu PiS Łukasz Dudkowski. Proszę. 

Radny Łukasz Dudkowski – Szanowni państwo, panowie burmistrzowie, pani Przewodnicząca myślę, że krótko, 

bo generalnie jeśli chodzi o Prawo i Sprawiedliwość to w poczuciu też odpowiedzialności za 

miasto i gminę będziemy głosować za budżetem. Z naszej strony jednocześnie oczekujemy tak 

naprawdę na większą współpracę ze stroną władzy wykonawczej tak, np., jak współpracuje nam 

się z prezydium Rady. Za to też, przy okazji tego podsumowania jednocześnie roku,  

a jednocześnie wejścia w nowy rok, bardzo serdecznie dziękujemy. Myślę, że dobrym momentem 

na to żeby taka współpraca weszła na ten sam poziom będzie ten początek roku, o którym mówił 

pan Burmistrz Szponar i rozmowa na temat stawek za – kolokwialnie mówiąc – śmieci. Z naszej 

strony przypominam cały czas o woli współpracy, jednocześnie przypominamy, że na sesji chyba, 

bodajże czerwcowej, razem z panem radnym Rygielskim rozmawialiśmy na temat walki ze 

smogiem szeroko rozumianym. Patrząc na wskaźniki, które są zamontowane na Urzędzie Miasta  

i Gminy, też no wiemy, że czasami, jeśli się na nie zobaczy zwłaszcza w tych miesiącach 

ostatnich, no to, to powietrze jest złe – tak? Z naszej strony rozmawialiśmy o tym, że jesteśmy 

gotowi do współpracy z WFOŚ-iem i w dalszym ciągu tę współpracę podtrzymujemy. Natomiast, 

no jak gdyby tej współpracy z państwa strony nie było – tak? MY oczekujemy, że ten styczeń 

rzeczywiście, o którym rozmawiamy, będzie takim momentem żeby sobie pewne kierunki na 

współpracę i pewne kierunki w rozwoju miasta i gminy wytyczyć. Dalecy jesteśmy od laudacji, 

jaką wygłosiła pani radna Kuszyk, w stylu wypracowania takiego żeby aż w ten sposób 

podchodzić i padać – jak to mówią w „Gazecie Powiatowej” – na kolana przed tym budżetem, bo 

daleko na pewno jesteśmy od tych peanów na jego cześć. Natomiast też doceniamy sprawy 

inwestycyjne. To, o czym mówił pan Burmistrz Piórko, są sprawy, inwestycje kontynuowane i ten 

zrównoważony rozwój, o który nam wszystkim chodzi, w wielu tematach jest zachowany. Jeszcze 

raz mówię, że oczekujemy tej współpracy na poziomie takiej jak jest z prezydium Rady Miejskiej. 
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Myślę, że to jest dobry kierunek. Zobaczymy. Czekamy na styczeń. Na dzień dzisiejszy dajemy 

kredyt zaufania. Klub Prawo i Sprawiedliwość będzie głosował za budżetem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Proszę państwa, w takim razie wszystkie punkty i podpunkty z dużego 

punktu nr 8, czyli odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu i ta cała procedura, 

która była później, zostało to zrealizowane. I w tej chwili przechodzimy do punktu nr 9.  

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2020 r. 

 Proszę państwa, nie wiem czy kworum będziemy sprawdzać? Sprawdźmy kworum. Proszę 

potwierdzić swoją obecność na sali. Na sali w tej chwili jest 20 radnych, jeden radny jest 

nieobecny. Proszę państwa, podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2020 r.. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej 

uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 r., 

głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.133.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

 w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2020 r. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko chciałby zabrać głos. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, chciałbym, w imieniu pana 

Burmistrza i tu naszym, podziękować państwu za przyjęcie projektu budżetu. Zdaję sobie sprawę  

z tego, że na pewno nie jest idealny, potrzeby są znacznie większe niż możliwości. Nie mniej 

jednak, tak jak już powiedział pan radny Dudkowski, że współpraca i do przodu, i jest szansa, że 

coś z tego będzie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jest prośba o przerwę. W takim razie pięć to nie zdaje 

egzaminu, więc 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XVIII Sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo, po przerwie przeszliśmy do punktu nr 10: Podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -Laskowice 

na lata 2020 - 2028. 

 O odczytanie projektu uchwały proszę pana Przewodniczącego Ireneusza Stachnio. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ja jeszcze chciałam państwa poinformować, że pani 

Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej Lucyna Hanus przysłała pismo przewodnie wraz z 

uchwałą nr V/119/2019 o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Jelcz-Laskowice przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2020. Skład 
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Orzekający, jak w poprzednich uchwałach i Skład Orzekający wydał opinię pozytywną o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Jelcz -Laskowice przedstawionej 

wraz z projektem uchwały budżetowej na 2020 rok. 

 Oddaję głos panu Burmistrzowi Romualdowi Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tak jak już mówiłem tradycja 

niedobra, nie mniej jednak w imieniu Burmistrza zgłaszam autopoprawkę do projektu uchwały,  

a o przedstawienie tejże autopoprawki poproszę panią Skarbnik. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – udzielam głosu pani Skarbnik Elżbiecie Harań-Klimek. Proszę uprzejmie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, autopoprawka do 

projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jedyne zmiany, które pan Burmistrz 

chciałby zgłosić w formie autopoprawki, to zmiany, które będą w wykazie przedsięwzięć do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 I tak: 

- w pozycji 1.1.1.4 następuje zmiana nazwy zadania. Nazwa zadania będzie brzmiała w sposób 

następujący: „ZIT-WrOF – Budowa żłobka i przedszkola w Jelczu-Laskowicach jako 

demonstracyjnego budynku użyteczności publicznej”; 

- kolejna zmiana w nazwie zadania – pozycja 1.1.2.18. Nazwa zadania będzie brzmiała: „ ZIT-

WrOF – Budowa żłobka i przedszkola w Jelczu-Laskowicach jako demonstracyjnego budynku 

użyteczności publicznej”; 

- i kolejna zmiana, też w nazwie zadania, pozycja 1.3.2.36. Nazwa zadania będzie brzmiała : 

„WPI – Przebudowa drogi gminnej – łącznika ulicy Bożka z ulicą Oławską w Jelczu-

Laskowicach”; 

- i zmiana dotycząca zadania ujętego w pozycji 1.3.2.10 – rozbudowa szkoły w Miłoszycach. 

Drodzy państwo, dla roku 2022 zwiększamy limit wydatków z kwoty 500.000 zł do kwoty 

800.000 zł; 

- natomiast dla zadania umieszczonego pod pozycją 1.3.2.15 – zagospodarowanie centrum 

miasta jako teren zielony – Park Miejski – limit wydatków dla roku 2022 zmniejszamy  

o 300.000 do kwoty 1.200.000 zł. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Tomasz Rygielski. 

Proszę bardzo. 

Radny Tomasz Rygielski – dziękuję za głos. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo radni, panowie 

burmistrzowie, ja mam pytanie, skorzystam z okazji, bo ta pozycja się już wcześniej pojawiała  

i zawsze się pojawia. Ale chciałem zapytać – budowa kanalizacji w Wójcicach, rok 2022 – to 

znaczy tam się pojawia, ja wiem, że to jest prognoza, pojawia się ten wydatek, chciałem zapytać 

na ile to jest takie jakby pobożne życzenie, a na ile, jak pan Burmistrz ocenia realność rozpoczęcia 

prac nad tą kanalizacją w 2022 roku? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, zamierzamy kanalizację skończyć 

w Minkowicach w roku 2021. Jest taka szansa, środki budżetowe przynajmniej i budżet 

uchwalony przed chwilą na 2020, jak i WPF na kolejne lata to przewidują, natomiast jaka będzie 

rzeczywistość – trudno odpowiedzieć. Jeżeli by tak było, że w 2001 roku planowalibyśmy 

kończyć, czyli musielibyśmy z początkiem – co najmniej – 2021 rozpocząć już projektowanie. 

Niemniej jednak już podjęliśmy działania odnośnie oceny gospodarki ściekowej – takie 

opracowanie jest zrobione na podstawie którego projektujemy i realizujemy – taka ocena będzie 

myślę, że w pierwszej połowie tego roku i będziemy już się przymierzali właśnie do projektu, bo 

zmieniły się technologie, zmieniły się rozwiązania, to opracowanie da nam jakieś tam wskaźniki. 

Jeżeli prognozy są takie, znaczy nie zmienią się zasadniczo, to jest szansa, że w 2022 powinniśmy 

już realizować inwestycje. Tu jeszcze, no kwestia, zostają nam jeszcze Biskupice, ale mówię to 

jest te dwie miejscowości, które będą. Ale to mówię dopiero wtedy zobaczymy jak to będzie 

bliżej, bo mamy cały 2020 rok na informację. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Piotr Stajszczyk. Proszę 

uprzejmie. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni, no 

cieszę się, że jednak ta poprawka – jeśli chodzi o rozbudowę szkoły w Miłoszycach – jest 

wprowadzona, bo zgłaszałem to na komisji którejś. Wtedy pani odpowiedziała, że nie ma takiej 

potrzeby, no ale jest i w tej chwili rozbudowa szkoły, zgodnie z podpisaną umową, może być 

realizowana. Ale mam tylko dwie takie drobne, chyba formalne uwagi, chodzi mi o pozycję 

1.3.1.1 – na 2020 rok jest limit 4.071.000 zł, a w budżecie, który przed chwilą żeśmy uchwalili, 

jest kwota 3.300.000 zł. Podobna pozycja, pozycja: 1.3.2.35, nazwa: przebudowa  

ul. Tymienieckiego i Zielonej, jest limit w WPF 50.000, a w budżecie mamy 100.000 zł. Czy to 

nie błąd? Czy to można jakoś wyjaśnić? I jednego zadania mi tutaj brakuje, bo od roku 

realizujemy zadanie – od roku – od kilku lat, od dwóch lat realizujemy zadanie budowy 

przystanku w Miłoszycach przy dworcu PKP – to jest rewitalizacja tej linii 292 – i to jest na 

pewno zadanie wieloletnie, a w 2020 roku w budżecie mamy 50.000, a w WPF nie mamy tej 

kwoty. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, ja poproszę panią Skarbnik o wyjaśnienie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik Elżbieta Harań-Klimek. Proszę uprzejmie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odpowiadając panu 

radnemu, przebudowa szkoły w Miłoszycach – tak naprawdę nie było potrzeby dokonywania 

autopoprawki dlatego, że – tak jak wyjaśniałam na komisji – żeby można było dostosować 

Wieloletnią Prognozę Finansową do projektu budżetu, czy też pewnie w styczniu będziemy mieli 

zmiany, ponieważ będziemy ją dostosowywać chociażby nawet do zobowiązań, których nie 

zapłacimy w tym roku, zobowiązań 2019 roku, a będą płatne w 2020 roku, więc ten czas tak 

naprawdę mamy przynajmniej do 31 stycznia, czy do 30 stycznia, tak jak planowana jest sesja. Ale 

w związku z tym, że konieczna była zmiana nazw zadań, czyli nazw i celów zadań w wieloletniej 

prognozie finansowej, stąd też ta autopoprawka się po prostu pojawiła. Co do zadań dotyczących: 

remont dróg gminnych w Jelczu-Laskowicach, odcinek I – jest to zadanie z pozycji 1.3.1.1, jest to 

zadanie bieżące. My będziemy również realizowali kolejną część remontu dróg, stąd też w 

budżecie jest 3.300.000, natomiast to jest zapas na kolejny wniosek, który będziemy składać, który 

pewnie w budżecie 2020 roku pojawi i pewnie na sesji styczniowej. 

 Przebudowa ul. Tymienieckiego i Zielonej, przebudowa dróg na Osiedlu Laskowice, my tu mamy 

skumulowane tak naprawdę dwa zadania, bo mówimy o Osiedlu Laskowice, więc pod tym 

zadaniem: przebudowa ul. Tymienieckiego i Zielonej jest 50.000 ewidentnie do przebudowy ul. 

Tymienieckiego i 50.000 dołożone z przebudowy ul. Zielonej, bo państwo wiecie, że to będą tak 

naprawdę dwa zadania. Więc to jest tylko i wyłącznie kumulacja wydatków. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski. Proszę uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja mam pytanie do pana Burmistrza Romana 

Piórko, w poprzedniej prognozie finansowej – rok temu jak przyjmowaliśmy – były zadania takie 

jak przebudowa drogi Mieszka, Garażowa, Alei Wolności. Nie wiem, nie zauważyłem, może 

gdzieś nie doczytałem się, ale jeżeli tej inwestycji nie ma no to nie wiem jak wyjdzie pan (…) do 

mieszkańców, którym pan obiecał przynajmniej kanalizację przy ul. Garażowej żeby mogli suchą 

stopą wejść do swoich garaży. Ja tej pozycji nie znalazłem, może źle czytałem. Proszę  

o wyjaśnienie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja już państwu mówiłem na – 

bodajże komisji – odnośnie Garażowej i odnośnie Mieszka. Projekt mamy i to zadanie było, jako 

zadanie jednoroczne miało się znaleźć w budżecie 2020. Jeżeli środki pozwolą, a wszystko na to 

wskazuje, że pozwolą, że to zadanie się znajdzie jako zmiana do budżetu i będzie zrealizowane  

w roku 2020. Tu nie ma w wieloletniej prognozie, bo ono jako zadanie jednoroczne miało się 

znaleźć w budżecie. Z uwagi na to, że się budżet nie spinał, no i nie możemy szacować nadwyżki 
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budżetowej do dochodów, bo to akurat jest przy uchwalaniu budżetu niemożliwe, ale taka szansa, 

że te ulice dwie będą zrobione w roku przyszłym. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i pan Burmistrz jeszcze powiedział, że się zastanowi nad ul. Średnią  

w Piekarach. O tych trzech ulicach była mowa na komisji. 

 Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie, proszę 

państwa, jeżeli chodzi o kworum to jest na sali 20 radnych, jedna osoba jest nieobecna. Wobec 

tego przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -

Laskowice na lata 2020 - 2028, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.134.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -Laskowice na lata 

2020 – 2028. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 11: Podjęcie uchwały w sprawie trybu  

i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na 

których zaprzestano produkcji rolnej. 

 O odczytanie projektu uchwały poproszę pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję za odczytanie projektu uchwały. Czy w tym punkcie ktoś  

z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego 

gruntów gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.135.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów 

gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 12: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XVI.123.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 29 listopada 2019 r.  

w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących  
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w zakresie zadań własnych gminy - pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, 

zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu. 

 Odczytuję projekt uchwały. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Ja mam do pana 

Burmistrza serdeczną prośbę, w § 1, w wierszu drugim: „za świadczenia z pomocy …” i jest 

literówka. Jak by pan Burmistrz zechciał zgłosić, jest „sapołecznej” – społecznej, dobrze? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – dziękuję pani Przewodnicząca. Oczywiście, zgłaszam taką autopoprawkę: „z 

pomocy społecznej”, powinno być „społecznej” jak najbardziej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos jeżeli chodzi o 

ten projekt uchwały? Nie widzę. Przystępujemy w takim razie do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały wraz z autopoprawką proszę o podniesienie ręki 

i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się 

wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI.123.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy - pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu, głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.136.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

w sprawie zmiany uchwały nr XVI.123.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia  

29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy - pomoc 

rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki 

celowe przyznane pod warunkiem zwrotu. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 13: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

średniej ceny jednostki paliwa w gminie Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 2019/2020. 

 O odczytanie projektu uchwały proszę pana Przewodniczącego Ireneusza Stachnio. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Tam w § 4 jeszcze jest „od dnia ogłoszenia”. Czy ktoś w 

sprawie tego projektu uchwały chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto z państwa radnych jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Jelcz-Laskowice 

w roku szkolnym 2019/2020, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.137.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 
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w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Jelcz-Laskowice w roku 

szkolnym 2019/2020. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 14, jest to Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2020 rok. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2020 

rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.138.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na 2020 rok. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 15: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice. 

 O odczytanie projektu uchwały poproszę pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. I ma pan w 

końcu krótką treść uchwały. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja wnoszę autopoprawkę żeby 

wykreślić artykuły, a w każdej uchwale są paragrafy i zamienić, zamiast artykuł 1 - § 1, § 2 i § 3.  

W ustawach są artykuły, a tutaj są paragrafy, tak że bardzo proszę tę poprawkę przyjąć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, chciałbym podziękować w imieniu 

strażaków, druhów … 

 (…) 

 Ale, ja myślę, że państwo radni jednogłośnie zagłosują za przyjęciem tej uchwały. Chciałbym 

podziękować za tę uchwałę, za projekt tej uchwały – lepiej późno niż wcale. Dlatego myślę, że w 

państwa rękach jest to aby w końcu strażacy, którzy narażają własne zdrowie, własne życie dla nas, 

dla mieszkańców naszej gminy i nie tylko, w jakiś sposób ta ich pomoc była zrekompensowana. To 

nie jest ich jakiś zarobek wielki, oni nie zarabiają, niejednokrotnie własne pieniądze inwestują w to 

aby zabezpieczyć nam bezpieczeństwo. Powiedziałem, że lepiej późno niż wcale, bo chyba 

wnioskodawcą o podwyższenie tej kwoty był pan radny Marek Starczewski Prezes OSP  

w Biskupicach Oławskich i to chyba było w poprzedniej kadencji, na jednej z Komisji Samorządu  

i Prawa ten wniosek został zgłoszony. Chyba w samochodzie jak jechaliśmy nawet, tak zaczęliśmy 

rozmawiać, gdzie była cała komisja ta i ten wniosek później został panu Burmistrzowi przekazany. 

Troszeczkę czasu upłynęło, ale chylimy czoła jako strażacy – też jestem strażakiem, wprawdzie 
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tylko członkiem stowarzyszenia, ale znam potrzeby strażaków i bardzo dziękuję w imieniu 

własnym, w imieniu strażaków. Mamy jeszcze tutaj przecież trzech strażaków, czterech w sumie nas 

jest … 

 (…) 

 Właśnie. Mamy jeszcze pana prezesa – chyba, tak? – Stanisława Łukasika. Nie, nie jest, ale jest 

aktywnym strażakiem w OSP Minkowice Oławskie. No i Krzysztofa Woźniaka, który zawodowo 

znajduje się gaszeniem pożarów, JRG Jelcz-Laskowice. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. 

 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.139.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

     w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 16: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2020 rok. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Ja 

odczytuję projekt uchwały. 

  Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Jeszcze raz chciałam zapytać czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi co do tego projektu uchwały? 

Nie widzę. Przystępujemy w takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. 

 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach na 2020 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -          19 

  przeciw - 0  

  wstrzymało się - 1 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XVIII.140.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2020 

rok. 
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Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 17: Komunikaty organów 

Gminy. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Proszę państwa, to ja mam taki 

komunikat świąteczny. Życzę państwu wspaniałej zabawy sylwestrowej, szampańskiej, spełnienia 

wszystkich marzeń w nowym 2020 roku. Życzę tego w imieniu prezydium Rady i przede 

wszystkim dużo zdrowia, pomyślności wszelkiej i wszystkiego najlepszego. To jest mój 

komunikat. A teraz do dyskusji zgłosił się pan radny … Przepraszam, jest pan Burmistrz Piórko. 

Przepraszam, bo w złej kolejności nam się wyświetliło. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tu już pani Przewodnicząca 

zaczęła, że mamy dzisiaj przedostatni dzień roku tego, który minął, wiemy jaki był – chociaż jeden 

dzień to też niewiadoma. Natomiast z okazji nowego 2020 roku, w imieniu Burmistrza, jak i tutaj 

naszym, chciałbym państwu złożyć najlepsze życzenia spełnienia marzeń, zadowolenia z pracy, 

zadowolenia z działalności społecznej, jak najmniej stresów, dla was, dla waszych rodzin 

wszystkiego dobrego. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękujemy. Pan radny Tadeusz Babski. Proszę uprzejmie. 

Przewodniczący Komisji SiP Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym poinformować 

członków Komisji Samorządu i Prawa, że spotykamy się czternastego – wtorek – 14 stycznia we 

wtorek, o godz. 16.00 w Urzędzie Miasta, w sprawie opracowania planu pracy na 2020 rok. 

 14 styczeń, godz. 16.00, w Urzędzie Miasta. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Starczewski pyta czy jest możliwość piętnastego, bo nie wiem 

czy było słyszalne. 

Przewodniczący Komisji SiP Tadeusz Babski – jaki to jest dzień? Środa. Czy są jeszcze inne głosy Komisji 

Samorządu i Prawa? Jeżeli nie ma to piętnastego spotykamy się. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie, tu panom też nie pasuje. Ja mam taką propozycję, zostańcie państwo, 

członkowie Komisji na chwilę po sesji i ustalicie ten termin. Myślę, że chyba by było najlepiej. 

Przewodniczący Komisji SiP Tadeusz Babski – to proszę o pozostanie członków Komisji. Ustalimy termin 

spotkania. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w każdym razie wiemy, że Komisja się ma zebrać celem opracowania 

planu pracy … 

Przewodniczący Komisji SiP Tadeusz Babski – planu pracy na 2020 rok. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Janina Hernas. Proszę uprzejmie. 

Przewodnicząca Komisji KOSiZ Janina Hernas – panowie burmistrzowie, pani Przewodnicząca, Szanowni 

radni, chciałam zaprosić członków Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia na posiedzenie 

robocze Komisji naszej 16 stycznia, jest to czwartek, o 16.00. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – też celem będzie – tak? – opracowanie planu pracy. 

Przewodnicząca Komisji KOSiZ Janina Hernas – tak, opracowanie planu pracy - szczytny cel – na cały rok. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pozostali państwo przewodniczący jeszcze się namyślą – 

tak? – kiedy ewentualnie i … Dobrze. Bardzo dziękuję.  

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 18. Zamykam obrady XVIII 

Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję państwu za obecność. 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 15.30 zakończyła obrady  

XVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

 

Protokołowała: 

 

 

  

 


